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Nieuwsbrief 31 december 2022 
PvdA Zuid-Kennemerland 

 

 

De kracht van mensen 
 

Zijn wij in staat om weer een brug te slaan naar de burgers die het sociaaleconomisch moeilijk 
hebben en die zich hebben afgewend van de politiek?  
In het interview met Tim ’S Jongers (directeur van het WBS) en Noortje Thijsen (directeur van het 
Wetenschappelijk Bureau Groen Links) Lokaal bestuur komen suggesties naar voren waar we ons 
voordeel mee kunnen doen. Jarenlang heeft het beleid vooral de bovenkant van de samenleving 
bevoordeeld en niet de basis, d.w.z. de onderkant van de samenleving. Niet dat de intenties verkeerd 
waren en zijn, maar de resultaten wel. Het moet anders en dat vergt een andere instelling van de 
bestuurlijke elite. Want mensen die geen of een slechte woning hebben, onzeker zijn over hun 
inkomen, over de vraag of ze zorg krijgen bij ziekte, waar buslijnen verdwijnen en scholen slecht zijn 
kun je niet verwachten dat ze interesse hebben in politieke vraagstukken die niet over hen lijken te 
gaan. Dus als de basis niet op orde is, wordt het moeilijk ze mee te krijgen in de noodzakelijke 
veranderingen die op ons afkomen. Het is aan de politiek om die basis op orde te brengen. Liefst 
voor het hele land, maar soms gewoon op lokaal niveau zoals onze wethouder Diana van Loenen 
deed bij het regelen van een energietoeslag voor studenten toen Den Haag maar bleef dralen. 
 

Wijken 
Ook pleiten ‘S Jongers en Thijsen om meer ruimte te 
geven aan de wijken om zelf problemen op te 
lossen. Niet van bovenaf, maar door gebruik te 
maken van de ervaringskennis in die wijken zelf. Niet 
alleen via intermediaire organisaties met de daarbij 
behorende subsidievoorwaarden maar juist door er 
van uit te gaan dat er in de wijken expertise zit die 
ontbreekt in de gemeenteraad en bij ambtenaren.  
De discussie in Haarlem over de wijkplatforms als 
vervanging van de wijkraden is in dit kader 
interessant. Ook hier is belangrijk dat we ons oog 
gericht houden op het doel en niet verzanden in een 
eindeloze discussie over de methodiek.  

 
Mijn wens voor 2023 is dat we meer gebruik maken van de kracht van de mensen in de wijken. Als 
dat ons lukt, krijgen mensen weer vertrouwen in de politiek. 

 
 
 
 
 
 
 
 
André Broekmans, voorzitter PvdA Zuid-Kennemerland 

https://www.lokaalbestuur.nl/de-basis-op-orde
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Ontmoetingsplek  
Haarlem krijgt er waarschijnlijk een 
ontmoetingsplek bij. Op de Schouwbroekerplas 
wordt ‘Schalks aan de Plas’ geïnitieerd. Ienke 
Verhoeff schreef over dit mooie initiatief een blog 
op onze site.  

 

Haarlem College 
Begin deze maand waren we met de Haarlemse 
fractie op bezoek bij het Haarlem College. In het 
gemeentelijke coalitieakkoord staat dat de 
gemeente graag wil onderzoeken of het toevoegen 
van een HAVO-afdeling aan het Haarlem College 
een kans van slagen heeft. Erica Bastiaans schreef 
dit artikel over ons bezoek.  

 

Housing First 
Zes december organiseerde we, samen met de 
lokale Actiepartij, een avond in debatcentrum de 
Pletterij over het actieplan ‘Housing First’. Daarin 
wordt huisvesting de kern van de vernieuwde 
aanpak van dak- en thuisloosheid. De avond is hier 
terug te kijken.  

 

Politiek cafe 
Op 16 december waren Maarten Wiedemeijer en 
Sidney Visser te gast bij het Politieke Café. 
Onderwerpen waren onder ander psychische 
problemen bij jongeren en het parkeerbeleid. Het is 
hier terug te kijken.  

 

Wonen 
Op het gebied van wonen is er goed nieuws te 
melden! De ontwikkelzone Zijlweg is de vierde 
ontwikkelzone waar Haarlem een bijdrage voor 
ontvangt vanuit de Woningbouwimpuls. Er staan 
ongeveer 600 woningen (waarvan 50% sociale 
huur) gepland.  

  

Horrorflat 
Minder goed gaat het met de “horrorflat” aan de 
Zijlweg 245. In het verwaarloosde pand klagen 
huurders over intimidatie en andere misstanden. 
Het programma BOOS maakte er onlangs een 
reportage over. Dion Heinis schrijft over de 
mistanden in zijn artikel op onze site 

 
Maarten Wiedemeijer, fractievoorzitter PvdA 

 

Even bijpraten 

    Bloemendaal              Haarlem 
 
 
 
https://www.bloemendaal.nl/projecten/oldenhove-dompvloedslaan-1 
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    Heemstede                       
Zandvoort 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  

Agenda en opro 
 

Regenboog gemeente 

 
Bloemendaal is sinds afgelopen donderdag 22 
december ook regenbooggemeente! Het initiatief, 
mede ingediend met D66, Groenlinks, VVD en CDA 
kreeg in de raad brede steun. Alleen Hart voor 
Bloemendaal stemde tegen. We gaan de motie nog 
uitwerken in een plan waarmee de sociale inclusie 
nader vorm moet worden gegeven.  
 
Gelukkig is ook eindelijk met onze steun besloten 
tot het verkeersveilig maken van de splitsing 
Leidsevaart-Bekslaan, een levensgevaarlijk punt 
vooral voor fietsers. 

Uitstel nieuwbouw   

De raad heeft ook ingestemd met een aanvullend 
krediet voor diverse zaken als kunstgras voor de 
voetbalclub en uitbreiding en verbouwing van het 
Integraal Kind Centrum de Paradijsvogel in het 
kader van ‘vitaal Vogelenzang’. Helaas meldde het 
college dat de recente uitspraak t.a.v. stikstof wel 
leidt tot nader onderzoek naar en daarmee uitstel 
van de bouw van 72 woningen.  
 
Helaas haalde een voorstel van PvdA om de leges 
af te schaffen voor gastouders het niet. We gaan er 
nog op broeden en wellicht komen we er bij een 
andere gelegenheid nog op terug.  
 
Wel weer heel mooi nieuws is dat de gemeente 1 
miljoen subsidie krijgt voor Oldenhove, waar 90 
statushouders en 60 andere spoedzoekers worden 
gehuisvest. Dit heeft onze wethouder Attiya Gamri 
mooi voor elkaar gekregen!  
 
Al met al ben ik best trots op wat de PvdA in het 
afgelopen half jaar als onderdeel van het college 
voor elkaar heeft gekregen. De samenwerking is 
goed en we schuiven duidelijk op richting een veel 
socialere gemeente.  
 
Harold Koster, fractievoorzitter PvdA 
 
 
 
 
 

https://haarlem.pvda.nl/nieuws/schalks-aan-de-plas/
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/schalks-aan-de-plas/
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/werkbezoek-pvda-fractie-aan-haarlem-college/
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/werkbezoek-pvda-fractie-aan-haarlem-college/
https://www.youtube.com/watch?v=XJg1xaaGTZk&ab_channel=Pletterij
https://www.youtube.com/watch?v=XJg1xaaGTZk&ab_channel=Pletterij
https://www.youtube.com/watch?v=dnkD71ThQ4s
https://www.youtube.com/watch?v=uUq2IBVuewM&ab_channel=BOOS
https://haarlem.pvda.nl/nieuws/horrorflat-zijlweg-245-wordt-het-er-echt-beter/
https://www.bloemendaal.nl/projecten/oldenhove-dompvloedslaan-1
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Heemstede      Zandvoort 
 
 

 
 
 
  

Motie Warme Kamers 
Tijdens de raadvergadering van 21 december 
bracht de PvdA de Motie Warme Kamers voor 
alle Heemstedenaren in. Met deze motie wil de 
fractie aandacht vragen voor de gevolgen van de 
gestegen energiekosten en de verhoging van 
kosten voor levensbehoeften, die resulteren in 
het feit dat inwoners de verwarming thuis niet 
willen of kunnen aanzetten. De PvdA-fractie vindt 
dat in een welvarend land als Nederland niemand 
in de kou zou moeten zitten en roept de 
gemeente om gemeenschapsgebouwen 
nadrukkelijk open te stellen als Warme Kamers 
voor alle Heemstedenaren en hierbij ook partner 
organisaties te betrekken, zodat zij kunnen 
dienen als warme kamer. De motie werd 
unaniem aangenomen. Zie voor meer info: PvdA 
Motie Warme Kamers voor alle Heemstedenaren  
 

Commissaris van de Koning bezoekt 
gemeente Heemstede 
Op 7 december 2022 bracht de commissaris van 
de Koning Arthur van Dijk een ambtsbezoek aan 
de gemeente Heemstede. PvdA wethouder Sam 
Meerhoff en raadslid Celmo Vidal Queta waren 
aanwezig. De commissaris ging in gesprek met 
gemeenteraadsleden over thema’s die spelen 
binnen de gemeente. Er vond een openbaar 
gesprek plaats met de gemeenteraad over 
onderwerpen als leefbaarheid, regionale 
samenwerking, het belang van een stabiele 
bestuurscultuur en de uitdagingen van de 
beschikbare ruimte in Heemstede.   

 
Raadsleden en commissaris van de koning van Dijk (midden) 

Van Dijk gaf aan dat de kracht van Heemstede is 
de wijze waarop de gemeente samen met de 
inwoners werkt aan sociale cohesie en de lokale 
democratie. Er werden tevens complimenten 
uitgesproken voor de wijze waarop 
statushouders en Oekraïense vluchtelingen in de 
gemeente worden opgevangen en de lokale 
democratie samen met de inwoners vorm krijgt.  

Romée Pameijer, fractievoorzitter PvdA 

 

Een bewogen jaar 
Laatste nieuwsbrief van 2022. Klein beetje 
achteromkijken maar zeker vooruit. Het was een 
mooi maar bewogen jaar voor de PvdA in 
Zandvoort. Met de gemeenteraadsverkiezingen 
hadden we de hoop om een extra zetel te pakken. 
Helaas heeft dat nog niet mogen gebeuren. 
Komend jaar zijn de Provinciale Staten verkiezingen 
ook voor Zandvoort van groot belang. 
  
In de afgelopen maanden heeft de fractie zich 
laten zien in de raad ondanks de ene zetel die we 
hebben. Ook tijdens de commissievergaderingen 
komen we naar voren en proberen we de 
constructieve luis in de pels te zijn, op te komen 
voor onze achterban en hun belangen goed te 
behartigen.  
 

Energiearmoede 

 
Vooral in deze periode met de energiearmoede, 
inflatie is het zaak om ons sterk maken alleen als 
het moet maar samen als het kan.  
 
In de laatste commissievergadering heeft de PvdA 
samen met Groen Links de discussie 
aangezwengeld in de raad en voorgesteld om een 
amendement in te dienen in verband met de 
exorbitante verhoging van de oplopende kosten 
voor gehandicapten parkeren. Dit amendement is 
er gezamenlijk, dus met alle partijen, gekomen en 
ook aangenomen.  
 
Zelf dienden we een motie in om de opbrengst van 
de verkoop van een pand van de gemeente terug 
te laten vloeien in de strategische reserves om dit 
onder andere in te zetten voor de realisatie van 
ons woningprogramma. Deze motie is 
aangenomen. 
 

 
Maaike Koper, fractievoorzitter PvdA 

https://gemeentebestuur.heemstede.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2022/21-december/20:00/Vaststellen-agenda/PvdA-Motie-Warme-Kamers-voor-alle-Heemstedenaren.pdf
https://gemeentebestuur.heemstede.nl/Vergaderingen/Gemeenteraad/2022/21-december/20:00/Vaststellen-agenda/PvdA-Motie-Warme-Kamers-voor-alle-Heemstedenaren.pdf
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Agenda en oproepen 
Uitnodiging Nieuwjaarsbijeenkomst 14 januari 2023  
 
Nagenoeg corona-vrij gaan we het nieuwe jaar in. Een 
geschikt moment om elkaar weer in levenden lijve te 
ontmoeten. We kijken er dan ook naar uit om samen met jou 
op feestelijke wijze het nieuwe jaar in te luiden!  
 
 
 
 
 

Op zaterdag 14 januari 2023 houden wij een nieuwjaarsbijeenkomst 
in MAF, Zijlstraat 62-64, Haarlem van 16:30 tot 19:00 uur. 

 
Tijdens de bijeenkomst zal de voorzitter, André Broekmans, het 
nieuwe politieke jaar openen. Maarten Wiedemeijer, 
fractievoorzitter in Haarlem, zal de politieke collega’s 
verwelkomen.  
 
Het jaar 2023 staat in het teken van de verkiezingen voor de 
Provinciale Staten en Waterschappen. Jeroen Olthof, lijsttrekker 
voor de Provinciale Staten Noord-Holland, geeft daarvoor de aftrap 
voor de campagne. 

 
Je wordt van harte uitgenodigd hierbij aanwezig te zijn. In verband met de catering word je 
verzocht je aan te melden bij de secretaris, Roy van Loon, secrpvdazk@gmail.com, vóór dinsdag 10 
januari 2023. 
 
Bestuur PvdA Zuid-Kennemerland    
 

We hebben je nodig! 
Kom jij het bestuur versterken? 
De bestuursleden Daniël Sudmeier en Gerben Biermann hebben 
aangegeven op te houden met hun bestuurswerkzaamheden. 
Daniël omdat hij binnenkort verhuist naar Beverwijk en Gerben 
omdat hij zijn professionele werkzaamheden niet langer kan 
combineren met zijn bestuurswerkzaamheden. Heel jammer dat 
we afscheid van ze moeten nemen. Gelukkig blijft Daniël nog 
actief tot 1 april a.s. 
 
Dit betekent dat we een vacature hebben voor penningmeester 
en voor coördinator Haarlem. Daarnaast hebben we nog steeds 
een vacature voor een bestuurslid communicatie.  
Ben je geïnteresseerd, neem dan contact op met André 
Broekmans, e-mail:andre@broekmanshimself.nl of tel: 
0610139041. 
 
 

mailto:secrpvdazk@gmail.com
mailto:andre@broekmanshimself.nl
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1 mei actie 2023; ideeën gezocht! 
Op 1 mei vieren we de internationale Dag van de Arbeid. Op 1 mei 1890 werd de eerste Dag van de 
Arbeid gevierd met grote demonstraties voor de achturige werkdag. Vandaag de dag vieren we de 
vele successen van de arbeidersbeweging maar vragen we ook aandacht voor de strijd die nog 
gevoerd moet worden voor bestaanszekerheid, solidariteit en het bestrijden van ongelijkheid. 1 mei 
is bij uitstek een Sociaaldemocratische dag en daarom willen we als PvdA komend jaar een mooie 
activiteit organiseren om 1 mei te vieren. Het liefst met een activistische inslag. Heb jij een goed 
idee? Een mars voor iets waar jij aandacht voor wil? Een online campagne? Een themabijeenkomst? 
Of iets heel anders? Laat het ons weten via deze link, misschien kiezen we jouw idee om uit te 
voeren! En wil je ons helpen het te organiseren laat dan vooral ook je naam en telefoonnummer 
achter.  
 

Noteer alvast de volgende data in de agenda:  

zondag 12 februari 15:00-17:00 uur  

locatie: Clubhuis PvdA, Truus Oversteegenstraat 169 
 

Boekenclub:  
Deze keer nemen we een artikel van Jantine Kriens “Lokale 
partijen zijn geen bedreiging maar een kans”. Kriens Voor meer 
info kun je contact opnemen met Diana Harkes  
d.harkes@kpnmail.nl  
 

 

Terugblik 1: Verslag Algemene Ledenvergadering PvdA Zuid-
Kennemerland  
 
Woensdag 30 november 2022 20:00-22:00 uur in Wijkcentrum de Ringvaart, Haarlem. 

1. Welkom 
André is blij met de grote opkomst en verheugt zich op een levendig gesprek met de leden.  

2. Gesprek met Adnan Tekin (voorzitter MBO-raad) en Talitha van den Elst (lid College van 
Bestuur Nova College) over de uitdagingen in het MBO 
 

Adnan en Talitha danken alle aanwezigen voor hun komst en 
leiden het gespreksonderwerp in met een filmpje. Hierna 
voert het gesprek langs hoe het MBO is opgebouwd, hoe de 
pandemie invloed heeft gehad op het aantal studenten en 
hoe noodzakelijk mensen uit het MBO voor onze 
samenleving zijn. Tevens wordt gesproken over 
verschillende transities die vooraf zijn gegaan aan het MBO, 
de aannames die rond de aan het MBO gelieerde beroepen 
en studenten bestaan, stagediscriminatie en afsluitend wat 
de politiek (lokaal) kan doen gericht op verbetering. Hierna 
bedanken de aanwezige leden beide sprekers. 

 

 

 

Adnan Tekin en Talitha van den Elst 

https://forms.gle/e4unZPxrpckqbtuu6
https://wbs.nl/publicaties/lokale-partijen-zijn-geen-bedreiging-maar-een-kans
mailto:d.harkes@kpnmail.nl
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3. Verslag ALV 7 september 2022 
Het verslag van de algemene ledenvergadering van 7 september jl. wordt vastgesteld. Daarna stellen 
de nieuwe bestuursleden Daniel Sudmeier en Dirk Schaap zich voor.  

4. Mededelingen 
Bijeenkomst met Groen Links eind oktober 
Dit was een prettige en fijne ervaring, een bijeenkomst waar zo’n 50 man in een gelijke verdeling is 
samengekomen. Hier zijn verschillende suggesties gedaan om samen op te trekken en te kijken hoe 
bijvoorbeeld jongeren beter aangesproken kunnen worden door de partijen. De besturen blijven 
onderling in gesprek en de uitkomsten van de bijeenkomst zijn meegenomen in het Werkplan.  

Voorbereidingen voor de campagne Provinciale Staten  
Deze zijn onderweg. Op 1 december komt de conceptlijst 1e kamer. 4 januari lopen de ledencongressen 
van de PvdA en Groen Links parallel. Er wordt ook gesproken over de campagne. Met Groen Links is 
gesproken of hiervoor een gezamenlijke bijeenkomst mogelijk is in januari. De PvdA zal zeker hiervoor 
een politiek café organiseren. Voor de Provinciale Staten23 zullen we vaker de wijken ingaan. Met het 
gewest wordt contact gezocht voor ondersteuning. 
 

Archief PvdA Heemstede  
Sjaak Struijff vertelt dat het archief van de PvdA Heemstede in het Noord-Hollands Archief is 
ondergebracht. Hij geeft het overdrachtsdocument en de inventarisatie aan de voorzitter, waarna hij 
de leden aanraadt eens bij het archief langs te gaan. 

5. Benoeming van Nels Wichers als nieuw bestuurslid en coördinator Heemstede; afscheid 
Coby Kroon die per 1 januari afscheid neemt 
André stelt Nels Wichers Nels voor als opvolger van Coby 
Kroon als coördinator Heemstede. De Algemene 
Ledenvergadering stemt in met de benoeming van Nels en 
neemt met veel dank voor haar bijdrage afscheid van Coby. 
Nels was vroeger al actief bij de PvdA Amsterdam, werkt bij 
FedEx en woont sinds een tijdje in Heemstede.  

6. Werkplan 2022-2024 
André benadrukt op vragen dat een succesvolle uitvoering van het werkplan afhankelijk is van de 
bereidheid van leden actief bij te dragen. Het vraagt om betrokkenheid en motivatie. Het bestuur zal 
de komende tijd met frisse kracht en moed de ambities uit het werkplan proberen waar te maken.  
Naar aanleiding van de nadruk op de jongeren in het plan wordt gevraagd de ouderen niet te 
vergeten. André zal kijken hoe hij de tekst meer inclusief kan maken. Gesuggereerd wordt het 
Clubhuis open te stellen voor informele ontmoetingen zonder specifiek onderwerp en gericht op het 
elkaar ontmoeten. Enkele leden willen graag meer inhoudelijk debat tijdens bijeenkomsten. Nu is het 
te veel eenrichtingsverkeer vanuit inleiders en/of bestuur. De werkgroepen functioneren momenteel 
ook niet optimaal. Er is behoefte aan debat en inspraak. Het bestuur zal hiervoor ideeën ontwikkelen 
en delen met de ALV. Mogelijk is het interessant om werkgroepen in elke ALV iets te laten vertellen 
over gemaakte vorderingen. En de fracties verantwoording af te leggen over het gevoerde beleid.  

7. Begroting 2023 
Als inleiding vertelt André dat we in 2022 een moeilijke tijd hebben gehad vanwege een forse 
kostenoverschrijding van € 6.000 vanwege de campagne voor de Gemeente Raad22. In de 
nieuwsbrief van november heeft hij daarover bericht. Door het succes van de verkiezingen is de 
afdracht van de raadsleden en wethouders gestegen waardoor het tekort nog dit jaar is ingelopen.  
Daniel geeft een toelichting op de begroting en stelt dat we dit jaar en ook komend jaar weer kunnen 
bijdragen aan het verkiezingsfonds Gemeente Raad26. Ook is er financiele ruimte om op 
gemeentelijk niveau bijeenkomsten te organiseren.  De vergadering gaat akkoord met de 
voorgestelde begroting.  

 Nels Wichers 

https://zuidkennemerland.pvda.nl/wieiswie/nels-wichers/
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8. Begroting 2023 Benoeming van Vincent Ruiter en Alex Leuverink als leden van de 
Kascommissie voor de Jaarrekening 2022 
De vergadering gaat akkoord met de voorgestelde leden van de kascommissie. 

9. Rondvraag en sluiting 

Een van de leden doet een oproep om gezamenlijk campagne te blijven voeren. André sluit de 
vergadering rond 22:00 uur. 

 
Terugblik 2: De Kerstkraam in de Amsterdamstraat. 
Maar liefst 150 Haarlemse gezinnen die onder de armoedegrens leven (geselecteerd door ZIJN in 
Zorg) kunnen worden verblijdt met een kerstcadeau door de actie van de Lions Club Haarlem Over 
den Duin.  

Afgelopen zaterdag stonden de Lions in de vrieskou bij hun kraam 
in de Amsterdamstraat. Zij verkochten kerstballen die bij de 
Speelgoedbank Haarlem konden worden omgewisseld voor 
cadeautjes. In de winkel lag het wensenlijstje van de kinderen en 
werden alle cadeautjes mooi ingepakt.  

Zowel ZIJN in Zorg, als de Speelgoedbank, kijken terug op een 
geslaagde actie. Of zoals de Speelgoedbank het zegt: “Wij kijken 
terug op een gezellige en speciale dag! Dank jullie wel!” 

Het helpen van mensen die het hard nodig hebben past precies bij 
de slogan “Lions Helpen” 

Alle betrokkenen kijken dan ook uit naar een positief vervolg volgend jaar. Deze actie sluit bovendien 
geheel aan bij de doelen van de Haarlemse Alliantie Tegen KinderArmoede (HATKA). Met als doel dat 
geen kind in Haarlem opgroeit in armoede. 

De Lions dragen daaraan graag hun steentje bij. 

Wil jij meer weten wat de Lions doen? Ga lions.nl of mail naar haarlem.overdenduin@lions.nl 

 
Verblind door het licht 
Door Noortje Thijssen in S&D Wiarda Beckman Stichting 5/22 
Directeur Wetenschappelijk Bureau GroenLinks 
 
Denn die einen sind im Dunkeln 
Und die anderen sind im Licht. 
Und man sieht nur die im Lichte 
Die im Dunkeln sieht man nicht 
Bertolt Brecht 
 
Het naoorlogse Nederlandse neoliberale beleid nam in de jaren tachtig een politieke vlucht. De 
eerste twee Kabinetten Lubbers (CDA/VVD) maakten in dit decennium een speerpunt van een grote 
sanering van de overheidsuitgaven. De verzorgingsstaat werd afgebouwd, staatsbedrijven werden 
geprivatiseerd. 

http://lions.nl/
mailto:haarlem.overdenduin@lions.nl
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Tijdens een van de laatste debatten die Joop den Uyl voerde als 
fractievoorzitter in 1986, waarschuwde hij premier Lubbers op 
indringende wijze voor de tweedeling die ontstond in de 
samenleving. Hij verweet de premier en andere politici dat zij blind 
waren voor de grote hoeveelheid mensen die in armoede leven. Hij 
maakte daarbij dankbaar gebruik van een rede van de gouverneur 
van New York die de toenmalige president van Amerika Ronald 

Reagan verweet dat hij ‘wijzend naar de vele lichtjes in New York — van de wolkenkrabbers, de 
reclames, de dakrestaurants’ niet zag dat daaronder mensen in het donker leven. Den Uyl had oog 
voor hen die niet werden gezien door politici die staarden in het lichtvan de vooruitgang. Hoewel hij 
Nederland niet met Amerika wilde vergelijken, waarschuwdehij dat zonder gewijzigd beleid niet 
alleen de samenleving zou breken, maar het ons zal opbreken. Een jaar na dit debat stierf Den Uyl.  
 
In dat jaar werden Provinciale Statenverkiezingen gehouden. De coalitiepartijen VVD en CDA verloren 
fors. De PvdA haalde een monsterzege. 
 
Over een halfjaar mag Nederland weer naar de stembus voor de Provinciale Statenverkiezingen. 
Bijna veertig jaar na Den Uyls waarschuwing kunnen we constateren dat hij gelijk heeft gekregen. Het 
gevoerde neoliberale beleid bleef aan zet, maar iedere keer verhuld onder een andere mantel. 
Tijdens de kabinetten-Kok heette het ‘Derde Weg’, tijdens de kabinetten-Balkenende ‘Eigen 
verantwoordelijkheid’ en tijdens de kabinetten-Rutte ‘Participatiesamenleving’. 
 
Tijdens de Provinciale Statenverkiezingen acht jaar geleden legde premier Rutte uit dat 
we dankzij de participatiesamenleving een ‘waanzinnig gaaf land’ waren geworden. Hij 
trapte de campagne af met een interview in de Volkskrant, waarin hij uitlegde: ‘Door mensen 
meer persoonlijke vrijheid te geven, zouden zij zich vanzelf meer inzetten voor anderen. (…) We 
krijgen een mooier land als we mensen minder in de weg zitten.’ Het zijn de woorden van iemand die 
staart in het licht van de vooruitgang. Wie daarin staart, is blind voor de ellende die daaronder 
schuilgaat. Maar nu zien we hoe de opeenstapeling van crises de schijnwerpers zet op alles wat 
kwetsbaar is. De kinderen in de jeugdzorg, de minima in tochtige huizen, de vluchtelingen in Ter 
Apel, de gedupeerden van de Toeslagenaffaire, natuur die langzaam verstikt. Over drie maanden 
mogen we weer naar de stembus voor de Provinciale Statenverkiezingen. Laat dit het begin zijn van 
een drastische wijziging van beleid, zodat we als samenleving niet breken. Laat dit de verkiezingen 
zijn waarin de mensen in het donker meer gezien worden dan de mensen in het licht. 
 
 

Waterschapsverkiezingen 2023  
Een groot rood kruis in de agenda, want op 15 maart 2023 zijn er verkiezingen voor de 
waterschappen. Zelfs bij de politiek geïnteresseerden die deze nieuwsbrief lezen, zal het waarschijnlijk 
niet zo werken. En misschien zijn er wel heel veel Nederlanders die pas merken dat er 
waterschapsverkiezingen zijn als ze de oproepkaart in hun brievenbus vinden. Jammer en ten 
onrechte. Een waterschap moet zorgen voor genoeg en schoon water en tegelijkertijd voor 
bescherming tegen teveel water. Dat zijn onderwerpen die voor iedereen steeds belangrijker worden.  
 
Het politieke belang van de waterschappen 
Waterschappen hebben al eeuwenlang ervaring in het beheer van water. Dat is een groot voordeel, 
maar geen garantie voor succesvol beleid in de toekomst. De klimaatverandering zet de politieke 
dilemma’s ook bij de waterschappen nadrukkelijk op de agenda. Het vinden van een goede balans 
tussen waterbeheer gericht op natuur en biodiversiteit, de bescherming tegen de gevolgen van 
klimaatverandering, de economische belangen van boeren en industrie en de grote behoefte aan 
woningbouw is niet een technocratisch vraagstuk, maar een uitdaging die vraagt om politieke 
afwegingen. We zijn daarom als PvdA blij dat er een wetswijziging is doorgevoerd die de 
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samenstelling van het bestuur van de waterschappen democratischer maakt. Het algemeen bestuur 
zal niet meer gedomineerd worden door belangenvertegenwoordigers, maar door democratisch 
gekozen vertegenwoordigers van politieke stromingen. Dat maakt deze verkiezingen nog 
belangrijker. 
De gemeenten van Zuid-Kennemerland vallen onder het hoogheemraadschap Rijnland. Omdat het 
grootste deel van het gebied dat onder Rijnland valt in Zuid-Holland ligt, is de PvdA Zuid-Holland 
verantwoordelijk voor de organisatie. Het verkiezingsprogramma en de kandidatenlijst van de PvdA 
is echter op 19 november 2023 door een speciale ALV in Leiden, waarvoor alle gemeenten van het 
Rijlandgebied waren uitgenodigd, vastgesteld. 
 
Verkiezingsprogramma 
Het verkiezingsprogramma is te vinden op de website van Zuid-Holland. We lichten er een paar 
belangrijke punten uit. 

• In een tijd waarin de bestaanszekerheid voor veel meer mensen een probleem is, staat voor 

de PvdA een eerlijke verdeling van de kosten bovenaan. Daarbij passen nieuwe 

belastingvoorstellen, een ruimhartig incassobeleid en handhaving kwijtscheldingsbeleid.  

• We willen schoon en gezond water hebben voor mens, dier en plant in sloten, rivieren en 

plassen en samen optrekken met ziekenhuizen en verzorgingshuizen om te zorgen dat 

medicijnresten niet meer in het riool komen. 

• Natuurlijk vraagt de klimaatverandering om aandacht. We zullen samen met andere 

overheden ons best doen om de natuur te versterken en toegankelijk te houden voor 

inwoners, streven naar extra opvang van water bij hevige regenval, en ervoor zorgen dat 

Rijnland steden zoals Haarlem hittebestendig worden door meer groen.  

• We willen een waterschap dat actief meedenkt en werkt aan de energietransitie via het ter 

beschikking stellen van kennis en (innovatie)budget, het zelf gebruiken van duurzame 

energie bij al haar eigen locaties, en het starten van meer projecten om thermische energie 

(koude én warmte) uit oppervlaktewater en afvalwater te halen.   

 
Kandidaten uit Zuid-Kennemerland 
Onze lijsttrekker voor Rijnland is Bruno van Dunné. Bruno vindt solidariteit, water en klimaat 
belangrijke onderwerpen en wil ook in de komende periode zijn bijdrage leveren aan een socialer en 
duurzamer Rijnland. De volledige kandidatenlijst is ook te vinden op de website van de PvdA Zuid- 
Holland. Even scrollen naar Rijnland. We stellen de kandidaten uit Zuid-Kennemerland hier apart 
voor. 
 
#4 Jan de Ridder 

Jan is al lang actief lid van de PvdA, heeft in de raad van Haarlem gezeten en 
was de afgelopen 12 jaar directeur-bestuurder van de Rekenkamer 
Metropool Amsterdam en voorzitter Nederlandse Vereniging van 
Rekenkamers en Rekenkamercommissies. Hij wil nu graag weer actief zijn in 
zijn partij. Ziet in het waterschap een overheidsorgaan met taken op 
uitdagende terreinen. Weet snel de weg te vinden in ingewikkelde 
beleidsdossiers. Vindt dat waterveiligheid een goed beheersysteem vereist 
en wil belasting naar draagkracht en een gedegen en sterk waterschap die 
het effect van maatregelen op burgers centraal stelt. 

 
 
 
 
 
 

https://zuidholland.pvda.nl/wp-content/uploads/sites/480/2022/11/Concept-verkiezingsprogramma-Rijnland.pdf
https://zuidholland.pvda.nl/nieuws/kandidatenlijst-provinciale-staten-en-waterschappen-vastgesteld/
https://zuidholland.pvda.nl/nieuws/kandidatenlijst-provinciale-staten-en-waterschappen-vastgesteld/
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#6 Jan Willem van Os 

 
Jan Willem is werkzaam als fiscaal-jurist bij de belastingdienst Amsterdam. 
Politiek actief als commissielid in de Bloemendaalse gemeenteraad. Hij vindt 
het belangrijk om maatschappelijke ontwikkelingen te vertalen naar 
rechtvaardig beleid. “Watermanagement is niet alleen een technisch, maar 
vooral ook een sociaal vraagstuk.”   
 
 
 

 
#7 Pepijn Lewis 

Voor Pepijn is water al enige tijd een belangrijk onderwerp, hij studeerde af 
op een scriptie over overstromingsrisico's in Nederland en is momenteel 
actief als commissielid binnen Rijnland. In zijn dagelijks werk is hij 
verantwoordelijk voor IT infrastructuur en beveiliging bij een grote 
Nederlandse bank. "De waterschappen worden vaak neergezet als 
technocratische bolwerken, maar de besluiten die ze nemen zijn van zeer 
groot belang voor heel veel mensen. De besluiten die binnen een 
waterschap genomen worden, zijn dus veel politieker van aard dan men 

vaak denkt." 
 
Stem en steun  
De verkiezingscampagne voor de waterschappen zal aansluiten bij die voor de provinciale 
verkiezingen. Maar heb je een rood hart, kleur dan ook het vak voor Rijnland rood! En vertel het 
voort in je eigen netwerk en daarbuiten: Waterschappen zijn belangrijk omdat daar keuzen worden 
gemaakt die essentieel zijn voor een toekomst waarin op een menselijke en solidaire manier gezorgd 
wordt voor een klimaatbestendig waterbeheer. 

 
 

Overige informatie 
 
 
Heb je suggesties voor een volgende nieuwsbrief? Laat het weten en lever kopij uiterlijk de 25e van 
de maand aan bij aartlouwrier@outlook.com. Op onze website vind je informatie over de mensen 
achter de PvdA, de rode lijnen, de werkgroepen en de activiteiten!  
Ben je blij met de huidige vorderingen? Je kunt je steun tonen door een bedrag over te maken op 

rekeningnummer NL47 RABO 0375 6116 30 t.n.v. PvdA o.v.v. promotieactiviteiten Zuid-
Kennemerland. Donaties kun je eenvoudig overmaken via deze link. Het bedrag staat op € 10, maar 

dat kun je zelf uiteraard aanpassen. 

mailto:aartlouwrier@outlook.com
http://www.zuidkennemerland.pvda.nl/
https://betaalverzoek.rabobank.nl/betaalverzoek/?id=8ATiPfQEQY-IntWogjWZ0g
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